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Til bestyrelsesmedlemmerne i ”Nr. Vedby skole & Børnehus” 

REFERAT- BESTYRELSESMØDE   
23. april ´24 (kl. 17.00 – 19.30) 

- Fraværende: Jeanette, Anton kommer senere, Anne-Mette 

- Kommentar til dagsorden: Nyt pkt. 7a 

- Godkendelse af referat fra sidste møde: Godkendt 

 

Kortere orienteringspunkter (ca. ½ time) 

1. Kort nyt fra formand og ledelse (PTP) 
Info fra elevrådet. Lærke har valgt at trække sig fra formandsposten pga. de kommende prøver. 
Anton er valgt som ny formand og Malte fra 3. kl. er valgt til næstformand. 
PTP er overstået – høringsfristen er den 29. april herefter offentliggøres virkningen for Nr. Vedby. 
Efter 1. juni kan der opslås evt. nye stillinger. 
Jeanette har valgt at trække sig fra bestyrelsen. Jeanette skal anmode kommunalbestyrelsen om 
udtrædelse. Steen henvender sig til Jeanette om muligheden for, at hun først udtræder med udgang af 
juni. 
De skriftlige prøver starter 2. maj og strækker sig frem til 13. maj. På torsdag den 25. april 
offentliggøres prøve udtrækket for årets 9. klasser. 
Susan orienterer om arrangement i weekenden, hvor Go Easy, skole og Nordvestfalsters Forum 
arbejdede sammen om arrangementet. Der var stor tilslutning. 

 
2. Kort nyt fra elevrådet (Nyt formandskab!) 

Malthe fortæller at Stubbekøbing skole har haft ødelagt materialer i sløjd-lokalet, ifm. med lån af 
lokale. Stubbekøbing er kontaktet ang. dette. 
Trivselsdagen har ikke været afholdt endnu, men på fredag drøfter elevrådet mulighed for en ny 
trivselsdag ifm. med sammenlægningen af klasser evt. den 7. juni. 

 
3. Kort nyt fra personalet 

Louise informerer om at der til sommer skal vælges ny forældrerepræsentant til bestyrelsen fra 
autismeafdelingen, da Anne-Mette stopper. 
Klassedannelserne i autismeafdelingen forventes afsluttes allerede på torsdag. Det har været en god 
proces. 
Rikke informerer om, hvordan der i almendelen arbejdes med og på klassesammenlægningerne. 
Pt. er der også en gang i flytning af personalerum og klasselokaler. Personalet er i dag blevet 
informeret om processen. 
Børnehuset har i dag haft besøg af en politibil. Det var en god oplevelse. 
Børnehuset er pt. i gang med om flytning af stuer og personale. 

 
4. Kort nyt fra forældrerepræsentanter 

Ingen bemærkninger 
 

Til drøftelse, og evt. beslutning (ca. 2 timer) 

 
Ca. kl. 17.30: 

 

5.   Kort nyt om kommunale tiltag i det nye skoleår. (ST) 

      (Ny Styrelsesvedtægt, Nyt PLC, ”Fællesskabs-strategien”) 

Der er kommet ny styrelsesvedtægt. 

Det er kommunalt besluttet at PLC-strukturen skal ændres. Det er besluttet, at PLC skal bestå af 4 vejleder – 

Læse/danskvejleder, matematikvejleder, læringsmiljøvejleder og lærermiddelvejleder. For de fire 

vejledertyper vil der blive oprettet kommunale netværk. Derudover kan skolen beslutte selv at finansiere 

andre typer af vejledere. Der er planlagt kompetenceudvikling til læringsmiljøvejlederen. Der er fokus på at 

vejledernes opgave er vejlede kollegaer. Grunden til ændringerne er den kommunale fællesskabsstrategi, 

som har til formål at skabe plads til flest mulige i de almene fællesskaber. Formålet er at reducere 
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segregeringen i kommunen. 

 

6.   Skolebestyrelsesvalg 2024 – kort status. (MH & SR) 

      Kun børnehave og autismedel er berørt for nuværende – hvor står vi? 

Rettes til bestyrelsesvalg… 

Børnehuset er i gang med at planlægge. Valget afholdes 14. maj kl. 16.30 ifm. med at Børnehuset også 

afholder forældremøde. Der skal vælges to repræsentanter og en suppleant. 

Autismeafdelingen har informeret forældrene om det forestående valg. Der er foreløbig en kandidat der har  

meldt sig. Deadline for at opstille er den 3. maj. 

 

7.   Kapacitets-udvidelser, hvor er vi i processen lige nu? (MH & ST) 

      Forventning fra kommunen om at autismedelen skal kunne rumme op til 70 elever nu! 

Bestyrelsen har i et skriv til forvaltningen spurgt om muligheden for at opstille pavilloner. Det har skolen 

fået lov til, men skal selv stå for udgifterne til dette. 

Ledelsen har i stedet foreslået at flytte personalets forberedelsesrum, og på den måde skabt mulighed for at 

frigive lokalerne til autismeafdelingen. Autismeafdelingen har valgt at flytte de største elever fra 

mellemtrinnet til egen klasse, og flytte de største indskolingsbørn op til mellemtrinnet. På den måde bliver 

der 8 klasser i autismeafdelingen resten af skoleåret. 

Ledelsen har sammen med forvaltningen udarbejdet en proces for modtagelse af elever i autismeafdelingen, 

der betyder at der sikres min. 6 uger fra visitation til opstart. 

Ledelsen har udarbejdet et skriv til forvaltningen, hvor ledelsen informerer om at grundet børnetallet ved 

skoleårets start og med viden fra tidligere år om tilstrømningen af elever, vælger man at starte op med 8 

klasser i autismeafdelingen i kommende skoleår. Ledelsen ønsker, at forvaltningen er informeret om dette og 

på den måde kan tage stilling til holdbarheden i dette. 

 

7a. Lejrskole og hyttetur 

Grundet lille elevantal, klassesammenlægninger og generelle prisstigninger, ønsker skolens personale og 

ledelse at bestyrelsen i løbet af efteråret 2024 drøfter nye retningslinjer for lejrskole og hytteture. 

Der er dog behov for at bestyrelsen allerede nu træffer beslutning om at 9. klasse får en øget økonomisk 

ramme, så hytteturen i efteråret 2024 kan få et relevant fagligt indhold. Bestyrelsen vedtager en ekstra 

bevilling, så klassen kan komme på udflugter på hytteturen. Forslag på en ekstrabevilling på ca. 6000 kr. 

Bestyrelsen vedtager forslaget for indeværende skoleår. 

Der er også et forslag fra lærerne i 2. og 3. klasse om at klasserne i indeværende skoleår tager på hyttetur 

sammen. Dette vil fordre en merudgift for indeværende år. Bestyrelsen vedtager dette gældende for 

indeværende skoleår. 

Bestyrelsen vedtager at princippet skal revideres til efteråret.  

 
Ca. kl. 18.30: 

Pause – med lille anretning 
Ca. kl. 18.45: 

 

 

8.   Klassesammenlægning, prøvehandlinger m.v. – hvornår skal forældre orienteres? (AK & ST) 

Personalet er i dag blevet informeret om ændringerne af de fysiske rammer ifm. sammenlægning.  

3. juni forventer skolen at opstarte klassesammenlægningerne. Det giver fire uger til at afprøve 

sammenlægningerne i indeværende år. Rasmus laver skriv til forældrene på bestyrelsens vegne. Ledelsen 

bidrager med datoer til skrivet. Der planlægges et forældremøde til den 14. maj kl. 18. Dette skrives ind i 

brevet.  

       

9.   Timefordelingsplanen 2024/25 – til endelig godkendelse. (AK & ST) 

Almendelens timefordelingsplanen blev uddelt, gennemgået og vedtaget af bestyrelsen. Ang. valgfag i 9. 

klasse vælges det, at eleverne i 9. klasse fortsat tilbydes både ungdomsskolen valgfag og et valgfag på 
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skolen. 

Der blev uddelt og gennemgået Trio’ens principper for fagfordeling i de sammenlagte klasser. Principperne 

godkendes af bestyrelsen. 

Autismeafdelingens timefordelingsplan blev uddelt, gennemgået og vedtaget af skolebestyrelsen. 

 

 

10.   Skolens principper – hvordan går dette arbejde lige pt? 

Punktet udskydes til efter sommerferien. 

 
 Ca. kl. 19.20: 

 

10.   Eventuelt. 

 

 

(Forberedelse af bespisning næste gang:   Berrit    )                            

 

 

 

Ventepunkt: 

 

Principper: 

Princip – lejrskole og hytteture kommende skoleår 


